
فلاحت  زاده: استقلال 
با آشتی خطیر و نکو 

به آرامش رسید
 فرشــاد فلاحــت زاده بازیکــن 
ســابق اســتقلال در مــورد دیدار 
روز جمعــه این تیــم برابر هوادار 
که قرار است در ورزشگاه آزادی 
برگــزار شــود، گفت: »امیــدوارم 
کیفیت زمین چمن آزادی خوب 
باشــد، فوتبــال مــا بــرای تمــام 
بازی هــای ملــی و لیــگ همیــن 
یــک ورزشــگاه را دارد کــه اگــر 
ایــن اســتادیوم هم از بیــن برود 
بایــد فوتبــال را تعطیــل کنیــم.« 
این کارشــناس فوتبال در ادامه 
گفــت: »اســتقلال می دانــد کــه 
بــرای حفــظ صدرنشــینی بایــد 
برنــده از زمیــن خــارج شــود، 
نکونــام بــا بضاعتــی کــه داشــته 
تا اینجا عملکرد موفقی داشــته 
و می توانــد بــا همیــن داشــته ها 
رونــد بردهــای خــود را ادامــه 
دهــد، هــوادار یــک تیــم جــوان 
و ســختکوش اســت، فکــری 
هــم کــه در دوران ســرمربیگری 
در اســتقلال روزهــای ســختی 
را ســپری کــرد حــالا به دنبــال 
پیــروزی در ایــن دیــدار اســت 
تــا نشــان دهــد از لحــاظ فنــی 
در ســطح بالایــی قــرار دارد.« 
فلاحت زاده در خصوص آشــتی 
خطیــر و نکونــام نیــز این طــور 
اظهــار نظــر کــرد: »بــا آشــتی 
کــه توســط بــزرگان اســتقلال 
بیــن خطیــر و نکونــام به وجــود 
آمــد آرامــش بــه اســتقلال بــاز 
گشــته، امیدوارم این دوســتی و 
یکدلی تداوم داشته باشد چون 
اســتقلال از اختلافــات اوایــل 
فصل متضرر شــد بنابراین برای 
موفقیــت و رســیدن به قهرمانی 
بــه آرامــش نیــاز دارد و بــزرگان 
اســتقلال هــم نبایــد تیــم را تنها 
بگذارنــد، بزرگان اســتقلال باید 
بزرگــی و پــدری کننــد تــا تیــم بــه 

آرامــش برســد.«
 

رشیدی: استقلال 
چوب مدیران قبلی 

را می خورد
منصــور رشــیدی مربــی ســابق 
اســتقلال در خصــوص شــرایط 
فعلــی ایــن تیم، گفــت: »از نظر 
تی  مشــکلا ن  همچنــا لــی  ما
وجــود دارد امــا اینکــه اتحــاد 
خوبــی شــکل گرفتــه و تیــم از 
نظر مدیریتی سروســامان پیدا 
کــرده، اتفــاق خوبــی اســت. بــا 
آشــتی کنانی که صــورت گرفت، 
هماهنگــی خوبــی بــه وجــود 
آمــد و تیــم روحیــه دوبــاره ای 

پیــدا کــرد.«
 رشــیدی در مــورد اینکــه بــه 
خاطــر قراردادهایــی کــه در 
تابســتان فصل گذشــته بســته 
شد، اکنون باشگاه برای رعایت 
ســقف قــرارداد دچــار مشــکلی 
جــدی شــده و قــرار اســت برای 
ثبــت قــرارداد چنــد بازیکــن از 
جملــه بلانکو، بازیکنــان دوباره 
از قراردادهایشــان کــم کننــد، 
گفــت: »صددرصــد همین طور 
اســت. تمــام مشــکلات مــا بــه 
خاطــر مدیریت هــای گذشــته 
اســت که الان اســتقلال از نظر 
ســقف بودجــه دچــار مشــکل 
شــده، در آن زمــان مدیریــت 
درســتی نبوده کــه به فکر آینده 
و تیــم باشــند. اگر همــان موقع 
پول هــای میلیــاردی، درســت 
خــرج می شــد، الان ایــن همــه 
مشــکلات وجــود نداشــت.« 
رشــیدی در مورد بازی استقلال 
ر هــم گفــت:  دا بــل هــوا مقا
»متأســفانه مدیریــت برگــزاری 
 . ســت ا ضعیــف  ت  بقا مســا
بازی هــا بــه خاطــر حضــور چند 
بازیکــن از چند تیم به طور کلی 
و طولانــی تعطیــل می شــوند 
کــه ایــن بــه ضــرر همــه تیم هــا 
بخصوص تیم هایــی که نفراتی 
در تیم ملی دارند، اســت. هیچ 
بــازی در لیــگ راحت نیســت.«

 zمصاحبه

امید حامدی فر

 کارت بازی صادر شد

ســرانجام کارت بازی امیدحامدی فر، هافبک ملی پوش اســتقلال صادر 
شــد و ایــن بازیکــن می توانــد در صــورت صلاحدیــد کادر فنــی در بازی با 
هوادار حاضر شــود. حامدی فر تا آســتانه جدایی از اســتقلال پیش رفته 
بود اما بعد از نمایش مطلوب در انتخاب المپیک و همچنین بازی های 
آســیایی به تیم اســتقلال بازگردانده شــد تا از این پس درترکیب آبی ها 

دیده شــود.

پیمان بابایی

می رسد، نمی رسد

وضعیــت پیمــان بابایــی بــه گونه ای اســت کــه نبایــد در بازی بــا هوادار 
بــه میــدان بــرود. به ایــن بازیکن توصیه شــده دربازی با هــوادار حاضر 
نشود اما با توجه به اینکه بازی پنج شنبه برگزار می شود احتمال دارد 
بابایــی درنهایت درلیســت اســتقلال قــرار بگیرد. حال اینکــه نکونام از 
این بازیکن بهره بگیرد یا خیر، روشــن نیســت اما بازی با پای مصدوم 

ریســک است.

کاظم اولیایی

هشدار دوباره

اینکــه کاظــم اولیایــی بــه عنــوان یکــی از اعضــای کمیتــه تعییــن وضعیــت 
هشــدار داده اگــر اســتقلال یــا پرســپولیس فیرپلی مالی را رعایــت نکنند با 
محرومیــت دوبــاره مواجــه خواهند شــد را بایــد جدی گرفــت. به خصوص 
باشــگاه اســتقلال کــه اکنون با 3 پرونــده قطور خارجی مواجه اســت و باید 
هرچــه زودتــر بدهی به ســیلوا، آمانوف و ســاپینتو را پرداخت کنــد تا دوباره 

از آســیا کنارگذاشــته نشود.
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 zسوژه 

شــرکت توســعه و تجهیــز اماکــن ورزشــی 
قصــد دارد در نیــم فصــل دوم زمین چمن 
ورزشــگاه آزادی تهــران را از نــو بســازد. این 
اقــدام ســبب خواهــد شــد دو تیــم بــزرگ 
پایتخــت دیگــر نتوانند در این ورزشــگاه از 

رقبــای خــود میزبانــی کنند.
بــدون شــک اگــر مدیــران ورزش ایــران در 
ایــام طولانــی پیــش فصــل دربــاره ترمیــم 
چمــن ورزشــگاه آزادی اقــدام می کردنــد 
نیــاز به جابه جایی محل برگزاری بازی های 
دو تیــم بــزرگ پایتخت نبود امــا بی تفاوتی 
در مقابــل شــرایط نامناســب زمیــن چمن 
ورزشــگاه آزادی موجــب شــد طــرح ترمیم 
چمــن بــرای پایان نیم فصل در دســتور کار 
قــرار بگیــرد. ایــن اقدام باعث خواهد شــد 
دو تیم استقلال و پرسپولیس به ورزشگاه 
دیگــری منتقــل شــوند. در روز هــای اخیــر 

صحبــت از برگزاری قطعــی بازی دو تیم در 
ورزشــگاه تختــی تهران شــده اســت. حتی 
ســازمان لیگ نیز این موضوع را رســانه ای 
کرده اســت، امــا درباره کیفیــت چمن این 
ورزشــگاه نیــز شــک و تردید هایــی وجــود 
دارد. بــا ایــن حــال گفتــه شــده شــاید تــا 
نیم فصل وضعیت چمن تختی بهبود یابد. 
بــدون شــک برای اســتقلال و پرســپولیس 
بــازی در تهــران بســیار مقــرون بــه صرفــه 
خواهــد بــود، امــا روز گذشــته بــار دیگــر 
در باشــگاه اســتقلال بحــث بــازی در شــهر 
دیگری مطرح شده و این بار بعد از مشهد 
و اهــواز صحبــت از برگــزاری بازی هــای 
اســتقلال در جزیــره کیــش شــده اســت 
کــه بایــد دیــد در نهایــت مســئولان ایــن 
باشگاه چه تصمیمی درباره محل برگزاری 

بازی هــای خــود خواهنــد گرفــت.

باز شدن پای شهر جدید به ماجرای میزبانی نیم فصل دوم

استقلال در تختی تهران یا جزیره کیش؟
کادمــی باشــگاه  اصغــر حاجیلــو، مدیــر آ
اســتقلال بعد از برکناری ســبو شــهبازیان، 
بــا  ســتقلال  نــان ا ا تیــم جو ســرمربی 
فشــارهایی از ســوی بالادســتی ها مواجــه 

شــده اســت.
ری  برکنــا بــا  جیلــو  گفتــه می شــود حا
شــهبازیان از ســمتش با انتقاد مســئولان 
باشــگاه مواجه شــده و مدیران به او اعلام 
کرده اند که قبل از اینکه شــهبازیان از تیم 
کنار گذاشته شود باید در کمیته انضباطی 
باشــگاه حضــور یابــد، امــا حاجیلــو بــه آنها 
اعــلام کــرده مدیریــت آکادمی بــه عهده او 
اســت و هــر عزل و نصبــی از طرف خودش 

انجــام خواهد شــد.
این گفتمان باعث تیره شــدن روابط مدیر 
آکادمی استقلال با برخی از تصمیم گیران 
باشــگاه شــده و جرقــه تغییــرات در ایــن 

باشــگاه روشــن شــده اســت و هیــچ بعیــد 
نیســت در روز های آتــی تصمیمات تازه ای 
از ســوی علــی خطیــر در حــوزه مدیریتــی 

آکادمــی اتخاذ شــود.
حاجیلــو در دوران سرپرســتی حجــت 
کریمــی به عنــوان مدیــر آکادمی اســتقلال 
برگزیــده شــد و تاکنــون در ایــن ســمت 
فعالیــت می کنــد و بایــد دید سرنوشــت او 
بعــد از تصمیمــی که اخیــراً اتخاذ کرده چه 
خواهد شــد. شاید حاجیلو برای این اقدام 
ادله محکمه پسندی داشته باشد و بتواند 
تصمیم گیران در باشــگاه استقلال را بابت 

کاری کــه انجــام داده قانــع کنــد.
حاجیلــو تاکنون درباره برکناری شــهبازیان 
ســخنی بــه میــان نیــاورده اســت و بایــد 
روشــن شــود کــه دلیل کنــار گذاشــتن این 
مربــی از تیــم نوجوانــان چــه بــوده اســت.

یک تصمیم حاشیه ساز در استقلال

برکناری شهبازیان توسط حاجیلو

باشــگاه اســتقلال بایــد تــا قبــل از بازی 
بــا هــوادار اقداماتــی در راســتای ثبــت 
قــرارداد برخی بازیکنــان انجام دهد که 
انجــام ایــن کار منوط به کاهش قرارداد 

دیگــر بازیکنان اســت.
باشــگاه اســتقلال در روزهــای اخیــر به 
طور غیررسمی اعلام کرده بود که قصد 
دارد از قــرارداد همه بازیکنان درصدی 
را کاهــش دهــد تــا جــا بــرای حضــور 
بازیکنــان جدیــد بــاز شــود و باشــگاه 
بــا دســت بازتــری در نقــل و انتقــالات 
حرکــت کنــد و حتــی در نیــم فصــل نیــز 
اقداماتــی در راســتای جــذب بازیکنــان 
جدیــد انجــام دهــد. امــا واقعیــت ایــن 
اســت کــه بســیاری از بازیکنــان جــوان 
و حتــی تــازه وارد بــه اســتقلال راضــی 
بــه کاهــش قــرارداد خــود نیســتند و 
حتــی قــول باشــگاه اســتقلال بــرای 
پرداخــت دســتمزد از طــرق دیگر را هم 

نپذیرفته انــد.
اســتقلال کــه خــود را در یــک مخمصه 

بــزرگ می بینــد تــلاش دارد تــا از راه 
دیگــری کل مجموعــه را بــرای انجــام 
ر ترغیــب کنــد. مهم تریــن  یــن کا ا
راهــکار مســئولان باشــگاه اســتقلال 
بــرای رســیدن بــه ایــن هــدف کاهــش 
داوطلبانــه قــرارداد بازیکنــان بــزرگ 

تیــم اســت.
در همیــن راســتا مســئولان باشــگاه 
اســتقلال تماس هایــی بــا چهره هــای 
مهــم ایــن تیــم داشــته اند تــا شــخصاً 
بــرای کاهــش قراردادهــای خــود اقدام 
کننــد کــه برخــی بــا ایــن درخواســت 
موافقت کرده اند و برخی هم از باشگاه 
خواسته اند از چنین سیاستی استفاده 
نکنند و راه دیگری را برای ثبت قرارداد 

بازیکنــان جدیــد پیــدا کننــد.
باشــگاه اســتقلال امــا حقیقتــاً راهــی 
جــز ایــن نــدارد و چنانچــه بازیکنــان بــا 
آنهــا همــکاری نکننــد قــادر بــه ثبــت 
قــرارداد بازیکنــان جدیــد و اســتفاده از 
آنها نیستند و در نیم فصل هم باید دور 

جــذب بازیکــن جدیــد را خــط بکشــند.
بــه همیــن دلیــل اســت کــه بــا برخــی 
بازیکنان بزرگ تیم صحبت هایی شده 
تــا بــه باشــگاه برونــد و قــرارداد خــود را 
کــم کننــد و مســئولان نیــز با اســتناد به 
اقدامــی کــه بازیکنــان بزرگ تیــم انجام 
داده اند دیگران را برای کاهش قرارداد 

خــود تهییــج کنند.
این رویکرد حتی اگر به اجرا هم برســد 
در دراز مــدت اعتــراض بازیکنــان را بــه 
همــراه خواهــد داشــت؛ بازیکنانــی کــه 
فصل پیش دستمزدهای قابل توجهی 
گرفته انــد امــا در ابتــدای ایــن فصــل 
قــرارداد خــود را کاهــش دادنــد و حــالا 
نیــز با درخواســت دوباره باشــگاه مبنی 

برکاهــش دســتمزد مواجــه شــده اند.
در واقع باشــگاه اســتقلال برای مرحله 
دوم اســت کــه از بازیکنــان بــزرگ خود 
می خواهــد قراردادشــان را کاهــش 
دهنــد چــون ابتــدای فصــل نیــز ارقــام 
قابــل توجهــی نســبت بــه فصــل قبــل 

کســر شــد و حتــی بازیکنــی همچــون 
عــارف غلامی وقتی با شــرایط تازه ای از 
ســوی باشــگاه مواجه شــد قــراردادش 
را تمدیــد نکــرد امــا دیگــر بازیکنــان 
راضــی به کاهش شــدند تــا در خدمت 

اســتقلال باشــند.
 باشــگاه در طــول هفته هایــی کــه از 
شــروع لیگ گذشــته بارهــا از بازیکنان 
بــزرگ تیــم خواســته کــه قــرارداد خــود 
راکــم کننــد کــه ایــن موضــوع ناراحتــی 

آنهــا را بــه دنبــال داشــته اســت.
البتــه پیش بینــی می شــود ایــن بــار نیز 
بازیکنان بزرگ تیم در راســتای  اهداف 
باشگاه عمل کرده و از قرارداد خود کم 
کنند اما روشن نیست که این موضوع 
در عملکــرد آنهــا در طــول فصــل تأثیــر 
بگــذارد یــا خیــر. بــه هــر حــال باشــگاه 
اســتقلال نیز باید راهکاری برای راضی 
کــردن بازیکنان در نظر بگیرد تا شــاید 
میــزان نارضایتــی از کاهــش دســتوری 

قراردادهــا پاییــن بیاید.

حامدی فر100میلیون؛ 
باورکردنی نیست

اینکــه باشــگاه اســتقلال اعــلام کــرده 
دســتمزد حامدی فــر 100 میلیــون تعیین 
شــده قابــل پذیــرش نیســت و بــه نظــر 
می رسد مسئولان باشگاه استقلال قصد 
دارند از طرق دیگری این بازیکن را راضی 
کننــد. روز گذشــته موضــوع پرداخــت 
دســتمزد 100 میلیونــی بــه حامدی فــر بــه 
یــک ســوژه جــدی تبدیل شــده بــود و آنها 
کــه از اعــداد و ارقــام پیشــنهاد شــده بــه 
ایــن بازیکــن توســط دیگــر تیم هــا اطلاع 
دارنــد بــه ایــن ادعــا مهــر تأییــد نزدنــد. 
اینکــه بــاور کنیــم حامدی فــر کــه جــزو 
جوان هــای آینــده دار در فوتبــال ایــران 
اســت دســتمزدی دریافــت کند کــه برای 
یــک ســال از حقــوق یک کارگر ســاده هم 
کمتــر اســت، باورکردنی نیســت و به نظر 
می رســد متولیــان اجرای ســقف قــرارداد 
در فوتبــال ایران باید برای فصل بعد روی 

قوانیــن خــود تجدیــد نظــر کننــد.

درخواست پنهان باشگاه استقلال از بازیکنان بزرگ

قراردادتان را کم کنید تا بقیه هم کم کنند

باشگاه استقلال 
اما حقیقتاً راهی 
جز این ندارد و 
چنانچه بازیکنان 
با آنها همکاری 
نکنند قادر به ثبت 
قرارداد بازیکنان 
جدید و استفاده از 
آنها نیستند و در 
نیم فصل هم باید 
دور جذب بازیکن 
جدید را خط بکشند


